
FRILUFTSRÅDET  Kreds Storstrøm 

Kredsbestyrelsesmøde Tir. 29.05. 2018 kl. 18.30. 

Mødeafholdelse: Møllebrøndstræde 12, 4780 Stege. 

Til stede: Bjarne Nielsen (BN), Henrik B. Simonsen (HS), Gert Mortensen (GM), 

John Knudsen (JK), Pia Grønning (PG), Michael Thelander (MT), Christian 

Mogensen (CM), Aage Carlsen (AaC). 

Fraværende:  Tom Nielsen (TN). 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden: Godkendt  

 

2. Godkendelse af referat: Godkendt 

 

3. Vordingborg Kommune 

a. Miljøråd: AaC orienterede fra sidste møde i Miljørådet. 

b. GeoCenter Møn: HS fortalte, at Vordingborg Kommune ikke giver nogle pladser 

fra sig, så der bliver ikke plads til både DN og FR samtidig. Vi afventer, hvad der 

sker i sagen – vi kan godt bakke op om den nuværende form. 

c. Øvrige råd og grupper: Vanduge med aktiviteter i Vordingborg Nordhavn fra 9/6.  

4. Guldborgsund Kommune 

a. Grønt Råd: Intet møde. 

b. Naturområde Guldborgsund: Intet møde. 

c. Bøtø: Hestebestanden vokser. 

d. Øvrige råd og grupper: Nyt Råd i Guldborgsund Kommune – et 

klimatilpasningsråd – vi indstiller Pia Grønning. 

Bavnehøj: PG orienterede – mange stier omlagt – en TREC bane til øvning af heste 

– midler fra Naturlandet LF – også etableret en rapellingbane – og skiltningen er 

optimeret. 

 

5. Lolland Kommune 

a. Grønt Råd: varslet møde udsat 

b. Naturpark Maribosøerne: CM orienterede – stigborde til overvejelse – mange 

interesser omkring vandstanden – til høring i øjeblikket. Naturklagenævnet skal 

tage stilling og træffe beslutningen. 

Claus Jespersen havde orienteret om Lysebro mose projektet ved Hejrede sø – bl.a. 

nogle høje blotlagt for at give bedre udsigt med fugletårn. 



Solcelleanlæg ved Mariboafkørslen omtalt – en hel del indsigelser mod placeringen. 

Vi havde en god debat om omkransende træer og bundplanter evt. bivenlige – 

andre steder fåreavl – ænder m.m. – alt sammen positivt blot man ikke sprøjter 

underlaget væk. Hvide solceller skulle også give bedre miljø end sorte. 

c. Naturpark Nakskov Fjord: Modtaget 500.000 kr. fra Friluftsrådet. 

d. Øvrige råd og grupper: Naturlandet LF modtager 850.000 kr. fra Friluftsrådet. 

 

6. Hele Kreds Storstrøm 

a. Vandråd Østersøen: Vandrådene er nu afsluttet, og punktet tages fremover ud af 

dagsordenen. 

b. Brugerråd Naturstyrelsen: HS møde i Halsskovvænge – som er 

biodiversitetsområde – urørt skov – bl.a. afgræsning. 4 forskergrupper til at 

arbejde med biodiversitetsområder – 3 områder hos os Halsskovvænge – Møns 

klint – Ulvshale. 

c. Fredningssager:  

Lift for handicappede ved Maribosøerne godkendt. 

Horreby Lyng også OK. 

d. Blå Flag: Det nye flag (mærkning af badesteder) testes i kredse – ikke vores. 

Blå flag ved Bredsted klares af Terkel Jakobsen. 

e. Grønt Flag/grøn skole: intet 

f. Naturlandet LF: Styregruppen fortsætter sit arbejde – vi er p.t ikke involveret. 

g. Hjortevildtgruppen: iPia har intet hørt – har de mon fået hendes navn? 

h. Naturråd:  

Guldborgsund og Lolland: JK refererede om grupperinger på møderne – der er 

fremkommet nogle overordnede kommentarer – så der bliver ikke tegnet noget, før 

kommunerne får tankerne/ideerne  

Vordingborg, Næstved, Ringsted, Stevns og Faxe, : HS har været til 2 møder med 

diskussion om, hvem der er repræsenteret – ikke lige mange. Brainstorm ud fra 

gamle kort – ikke enighed om, hvordan man skulle tolke brainstormen. Sendt hjem 

i 2 grupper, som så skal udforme det, der skal tilgå politikerne. 

 

7. Nyt fra Friluftsrådet 

a. Udlodningsmidlerne: Badebro ved Ore anbefales, Bålhytte i Søllested anbefales, 

Bålhus i Tårshavn anbefales. 

b. Web Mail Postkassen: intet 

c. Øvrigt: JK og BN har været til FRs generalforsamling. 

 

8. Regionsudvalget: Seminaret blev omtalt og rost.  

JK og BN har været til udvalgsmøde – BN valgt til næstformand. 

 

9. Nyt fra kommunerne: intet. 

 



10. Næste møde:  19/9 kl. 18.30 Stibankevej 42, 4920 Søllested. 

 

Sommermøde 15/8 – JK arbejder videre. 

 

11. Eventuelt: BN orienterede om Havplan (lig Strandbeskyttelse og Skovbeskyttelse) skal 

være færdig i 21 eller 22 – har været til møde i Søfartsstyrelsen – sat sammen i 

grupper med fælles brugerområder. 

 

Mødet slut 22.00  Referent. Aage Carlsen 

 


